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Aktindsigts sagsnummer: AKT-2022-01401
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Jyllands-Posten i forbindelse med artikel d. 7. november 2022 i Jyllands-Posten fra Peter Thomsen, 
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Titel Dato
Afgørelse aktindsigt JP 20-10-2022

Afgørelse aktindsigt JP 24 aug 24-08-2022

aktindsigt - nu med reduceret antal anmodninger om 
dokumenter

01-09-2022

Anmodning om aktindsigt JP 15-08-2022

Henvendelse fra hjemmesiden - aktindsigt 2022-08-
18T094909.6105720

12-08-2022

Hvornår får jeg svar på spørgsmålene, jeg har sendt 01-11-2022

Pressemeddelelse fra Region Sjælland 06-11-2022

Pressemeddelelse fra Region Sjælland 06-11-2022

Remonstration og status på aktindsigt 2022-10-
10T143403.8105107

10-10-2022

SV et ekstra spørgsmål til Heino Knudsen 03-11-2022

SV et ekstra spørgsmål til Heino Knudsen 06-11-2022

SV spørgsmål til heino knudsen 27-10-2022

Svar på spørgsmål - uden emne 03-11-2022

Svarfrist fra JP grundet artikel klar 06-11-2022

VS Aktindsigt jf. anmodning af d. 11.august  JP  2022-11-
08T152345.2989421

04-10-2022

VS Opfølgning-Aktindsigt JP 11082022  alt materiale om 
benamputationer fra 01012016 samt aktindsigt JP 15.08.2.012

06-09-2022



VS: aktindsigt - nu med reduceret antal anmodninger om 
dokumenter

01-09-2022

VS: Aktindsigt af d. 1. september 2022 / JP 07-09-2022

VS: Aktindsigt jf. anmodning af d. 11.august / JP 09-09-2022

VS: Aktindsigt jf. anmodning af d. 11.august / JP 14-09-2022

VS: Aktindsigt jf. anmodning af d. 11.august / JP 19-09-2022

VS: Henvendelse fra hjemmesiden - kommentar til artikel i 
jyllands-posten

16-09-2022

VS: Mail til JP vedr. aktindsigt - svar på aktindsigt af 24. august 
2022

20-10-2022

VS: Opfølgning - Aktindsigt JP 11.08.2022 / alt materiale om 
benamputationer fra 1. januar 2016 samt aktindsigt JP 15.08.22 
patientcase/patientvejleder

31-08-2022

VS: Opfølgning - Aktindsigt JP 11.08.2022 / alt materiale om 
benamputationer fra 1. januar 2016 samt aktindsigt JP 15.08.22 
patientcase/patientvejleder

06-09-2022

VS: Opfølgning - Aktindsigt JP 11.08.2022 / alt materiale om 
benamputationer fra 1. januar 2016 samt aktindsigt JP 15.08.22 
patientcase/patientvejleder

07-09-2022

VS: Præcisering af anmodning om aktindsigt 01-09-2022
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Att.: Journalist Morten Pihl, Jyllands-Posten 

 
 Side 1

Afgørelse i forlængelse af afgørelse af 24. august 2022 vedr. 
aktindsigtsanmodning i alt materiale om benamputationer fra 
1. januar 2016, herunder bl.a. referater af møder på sygehus- 
og regionsniveau. 
 
Kære Morten Pihl 
 
I mail af 11. august 2022 anmodede du Region Sjælland om aktindsigt på 
følgende måde: 
 
 ”Jeg vil gerne have aktindsigt i alt materiale i sagen om 
benamputationer siden 1. januar 2016, herunder bl.a. referater af 
møder om emnet på sygehus- og regionsniveau. Jeg vil samtidigt gerne 
have en aktliste tilsendt hurtigt. Altså en aktindsigt i to tempi: aktliste 
og derefter materiale”.  
 
Region Sjælland imødekom anmodningen om udlevering af aktliste og 
traf afgørelse d. 24. august 2022 og sendte 7 aktlister fra perioden 1. 
januar 2016 til 23. august 2022 fremsøgt i Regionshusets journalsystem 
ud fra søgeordene karkirurgi og amputation. 
 
Du markerede indledningsvis 320 dokumenter. Baseret på yderligere 
dialog vedrørende præcisering og afgrænsning i forhold til aktlisterne 
fremsendte du 14. september 2022 to aktlister/dokumenter hvor du 
begrænsede anmodningen til 275 dokumenter. 
 
Nærværende afgørelse omhandler udlevering af de ønskede dokumenter 
markeret i de to fremsendte dokumenter i din mail til regionen af 14. 
september 2022. 
 
Regionen anmodede om yderligere præcisering i mail til dig d. 19. 
september 2022, hvilket du ikke ønskede jf. tilbagemelding samme dato. 
 



 
 

 

 
 Side 2

Din anmodning behandles efter reglerne i offentlighedsloven.  
 
Afgørelse 
Sjælland har delvist imødekommet dine anmodning om aktindsigt, jf. vedlagte aktliste og pdf-
fil indeholdende i alt 46 dokumenter. Regionen fremsendte i afgørelse den 24. august 2022 7 
aktlister som resultat af søgning i Region Sjællands journalsystem på søgeordene karkirurgi og 
amputation i den angivne tidsperiode. 
 
I forhold til anmodningens omfang bemærkes følgende: 
 
Du har markeret 275 dokumenter indeholdende bilag i varierende omfang. Det samlede antal 
sider er imidlertid markant højere. I forbindelse med søgning oprettes flere separate afsnit i 
systemet af hensyn til overskuelighed i forhold til søgningens omfang og kompleksitet. Et 
eksempel herpå er, at en enkeltstående søgning baseret på anmodningens tema, afgrænset til fx 
møder på afdelingsniveau i regionen i den angivne tidsperiode, samlet i én pdf-fil udløser 54 
dokumenter, som i alt indeholder 400 sider.  
 
Regionen gør opmærksom på, at for hvert enkelt side, der udleveres, skal der foretages manuelt 
og enkeltvis gennemsyn og ekstrahering, idet dokumenterne kan indeholde personfølsomme 
oplysninger (fx journaloplysninger eller personlige oplysninger om personale) eller kan have 
status som interne procesdokumenter i form af udkast og kladder, som endnu ikke er 
færdigjournaliserede. 
 
Region Sjælland bemærker i forbindelse med sagens behandling, at der er beslaglagt et 
betydeligt antal timer i regionens administration, og det samlede tidsforbrug har for nuværende 
passeret 100 timer (tidsforbrug er registreret). Imidlertid, henset til pressens særlige interesse 
samt regionens ønske om åbenhed, fremsendes hermed relevante dokumenter fra aktlisterne i 
forhold til anmodningens tema. 
 
Regionen bemærker yderligere, at en stor del af det frasorterede materiale skyldes den 
indledende meget brede søgning i relation til anmodningens tema, idet regionens 
journalsystem samler alt op i forhold til søgeord, uagtet at søgeordene ikke indgår i en relevant 
og sammenhængende kontekst. Som konsekvens heraf medfører dette blandt andet en del 
dokumenter uden indholdsmæssig relevans for anmodningens tema og ligeledes dubletter.  
 
Herudover følger det af offentlighedslovens § 23, at retten til aktindsigt ikke omfatter 
myndighedens interne dokumenter. Som interne dokumenter anses dokumenter, der ikke er 
afgivet til udenforstående. Regionen kan oplyse, at alle dokumenter, som er klassificeret som 
værende interne, ikke har været afgivet til udenforstående.  
 
Bestemmelserne i § 23, stk. 1, nr. 1-3 har til formål at sikre en beskyttelse af 
forvaltningsmyndighedernes interne og politiske beslutningsproces samt de forskellige stadier 
af disse processer. Herudover har bestemmelserne til formål at sikre en beskyttelse af de 
offentligt ansattes arbejdsvilkår derved, at de sikres adgang til på en fri og formløs måde at 
foretage deres overvejelser og udføre det forberedende arbejde, uden det pres en eventuel 
senere offentliggørelse af ufærdige eller foreløbige overvejelser kan udgøre. 



 
 

 

 
 Side 3

 
Regionen er opmærksom på, at særlige typer af interne dokumenter er undergivet aktindsigt, 
selvom dokumentet ikke har været afgivet til udenforstående jf. offentlighedslovens § 26 
omhandlende dokumenter, som foreligger i endelig og selvstændig form.   
 
Regionen bemærker, at der ikke er tale om dokumenter, som opfylder betingelserne i § 26, og 
som således er undergivet aktindsigt jf. § 26, stk. 1, nr.1-5.   
 
Af offentlighedslovens § 28, stk. 1, 1. pkt. fremgår, at retten til aktindsigt i dokumenter omfattet 
af bl.a. offentlighedslovens § 23, uanset bestemmelsen i § 23, omfatter oplysninger om en sags 
faktiske grundlag, i det omfang oplysningerne er relevante for sagen. 
 
Jf. § 28, stk. 1, 1 pkt. gælder bestemmelsen ikke hele dokumentet, men udelukkende 
spørgsmålet om, hvorvidt der bør meddeles indsigt i visse oplysninger i det undtagne dokument 
(ekstraheringspligten). 
 
Ekstraheringspligten efter stk. 1, 1. pkt., omfatter ikke interne og eksterne faglige vurderinger 
samt politiske og strategiske udtalelser, ligesom ekstraheringspligten ikke omfatter 
tilkendegivelser af standpunkter, argumenter eller vurderinger med hensyn til en sags afgørelse 
eller oplysninger, der isoleret set gengiver generelle objektive kendsgerninger, der ikke direkte 
vedrører sagen, f.eks. oplysninger om indholdet af gældende ret. 
 
I offentlighedsloven med kommentarer af Mohammad Ahsan, fremgår det, at 
ekstraheringspligten efter § 28, stk. 1, 1. pkt. ikke omfatter interne 
vurderinger/beregninger/udtalelser/herunder af (intern) faglig karakter, der foretages af 
myndighedernes eget personale. Der henvises endvidere til FOB 2004-98. 
 
Bedømmelsen af, om en oplysning indeholder en sags faktiske grundlag, som kan være af 
relevans for sagen, er en konkret vurdering i det enkelte tilfælde. 
 
Regionen kan supplerende oplyse, at i forhold til regionens samlede tidsforbrug, jf. 
ovenstående, vil det ikke ud fra en ressourcebetragtning være muligt, såfremt anmodningen 
som helhed skal imødekommes i så stort et omfang som muligt, at ekstrahere yderligere i 
dokumenter, som er klassificerede som værende interne og på baggrund heraf er en række 
interne dokumenter derfor undtaget i deres helhed.  
 
Vi henviser i den forbindelse til offentlighedslovens § 28, stk.2, nr. 1 omhandlende 
uforholdsmæssigt ressourceforbrug på interne dokumenter i forhold til ekstraheringspligten. 
 
En række dokumenter er undtaget, idet de ikke har nogen relevans i forhold til temaet i 
anmodningen. Det kan være præsentationer og oplæg af forskellig karakter og indhold uden 
nogen relevans for anmodningens tema. Dokumenterne er derfor udeladt i det fremsendte med 
baggrund i identifikationskravet i offentlighedslovens § 9, stk. 1, nr. 2, som bestemmer, at en 
anmodning om aktindsigt efter § 7 skal angive det tema, sagen vedrører. 
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Endvidere omhandler en række dokumenter, som ønskes udleveret, møder fra regionernes 
sundhedsdirektørkreds samt afdelingsledermøder fra NSR. Ved nærmere gennemgang af 
dokumenterne, herunder dagsorden og referat, kan det oplyses, at de pågældende dokumenter 
omhandler en række forskellige emner, herunder en del emner af personalemæssig karakter, 
dog ingen i selvstændig relation til temaerne karkirurgi og amputation. Dokumenterne har 
således ingen relevans for anmodningens tema. Dokumenterne er derfor udeladt i det 
fremsendte med baggrund i identifikationskravet i offentlighedslovens § 9, stk. 1, nr. 2, som 
bestemmer, at en anmodning om aktindsigt efter § 7 skal angive det tema, sagen vedrører.  
 
I forhold til om de pågældende undtagne akter bør udleveres efter princippet om 
meroffentlighed, jf. offentlighedslovens § 14, stk.1, har regionen foretaget en konkret afvejning 
af på den ene side de beskyttelseshensyn, der ligger til grund for bestemmelsen i 
offentlighedslovens § 23, og på den anden side den berettigede interesse, pressen må antages at 
have i, at anmodningen om aktindsigt i oplysningerne imødekommes.  
 
Regionen har på den baggrund, efter en konkret vurdering, ikke fundet grundlag for at meddele 
aktindsigt i videre omfang. 
 
Nærværende afgørelse fra regionen indeholder således alle relevante dokumenter af varierende 
omfang, som regionen har vurderet kan sendes til dig i forhold til indhold og tema, jf. din 
anmodning. 
 
Omfattet som en del af aktindsigten, er Region Sjællands høringssvar på Rigsrevisionens 
undersøgelse af variation i behandlingskvaliteten på de danske sygehuse. Dette vedlægges jf. 
nedenstående link. 
Region Sjællands udtalelse til beretning nr. 9/2018 (rigsrevisionen.dk) 
Beretning om forskelle i behandlingskvaliteten på sygehusene (rigsrevisionen.dk) 
Beretning om forskelle i behandlingskvaliteten på sygehusene | Rigsrevisionen 
 
En omfattende budgetmateriale, som ligeledes er omfattet af anmodningen, vedlægges som link 
jf. nedenstående. Det henvises i den forbindelse til offentlighedslovens § 28, stk. 2, nr. 3 
omhandlende offentligt tilgængelige oplysninger. 
 
Budget 2021 til 1. behandling (regionsjaelland.dk) 
 
Klagevejledning 
 
Hvis du ønsker at klage over afgørelsen, kan det ske til Ankestyrelsen. Efter offentlighedslovens 
§ 38, stk. 1, jf. § 37, stk. 2, skal klage sendes til Region Sjælland. 
(ledelsessekretariatet@regionsjaelland.dk)  
 
Hvis regionen fastholder afgørelsen, videresender regionen klagen med dens dokumenter til 
Ankestyrelsen snarest og som udgangspunkt inden for 7 arbejdsdage fra modtagelsen. Du vil i 
givet fald får besked, så snart regionen har sendt materialet til Ankestyrelsen. 
 
Lovgrundlag vedlægges. 
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Venlig hilsen 
 
Christen Albert Lauritsen 
Juridisk chefkonsulent 
  



 
 

 

 
 Side 6

Uddrag af offentlighedsloven 
 

Hovedreglen om retten til aktindsigt 
§ 7. Enhver kan forlange at blive gjort bekendt med dokumenter, der er indgået til eller 

oprettet af en myndighed m.v. som led i administrativ sagsbehandling i forbindelse med dens 
virksomhed. 

Stk. 2. Retten til aktindsigt omfatter med de i §§ 19-35 nævnte undtagelser 
1) alle dokumenter, der vedrører den pågældende sag, og 
2) indførelser i journaler, registre og andre fortegnelser vedrørende den pågældende sags 
dokumenter. 
Stk. 3. Retten til aktindsigt efter stk. 2, nr. 1, i et dokument, der er afsendt af myndigheden 

m.v., gælder først fra dagen efter afsendelsen af dokumentet. 
 

Identifikationskravet 
§ 9. En anmodning om aktindsigt efter §§ 7 og 8 skal 
1) indeholde de oplysninger, som er nødvendige, for at den sag eller de dokumenter, der 
ønskes aktindsigt i, kan identificeres, og 
2) angive det tema, sagen eller dokumentet vedrører. 
Stk. 2. Behandlingen af en anmodning om aktindsigt efter § 7 kan, uanset at betingelserne i 

stk. 1 er opfyldt, afslås, i det omfang 
1) behandlingen af anmodningen vil nødvendiggøre et uforholdsmæssigt ressourceforbrug 
eller 
2) anmodningen må antages at skulle tjene et retsstridigt formål el.lign. 
 
                                                         Meroffentlighedsprincippet 

§ 14. Det skal i forbindelse med behandlingen af en anmodning om aktindsigt overvejes, om 
der kan gives aktindsigt i dokumenter og oplysninger i videre omfang, end hvad der følger af §§ 
23-35. Der kan gives aktindsigt i videre omfang, medmindre det vil være i strid med anden 
lovgivning, herunder regler om tavshedspligt og regler i Europa-Parlamentets og Rådets 
forordning nr. 2016/679 af 27. april 2016 om beskyttelse af fysiske personer i forbindelse med 
behandling af personoplysninger og om fri udveksling af sådanne oplysninger, 
databeskyttelsesloven og lov om retshåndhævende myndigheders behandling af 
personoplysninger. 
 
Stk. 2. Stk. 1 gælder også i forbindelse med behandlingen af en anmodning om aktindsigt i 
dokumenter og oplysninger, som indgår i sager, der er undtaget fra aktindsigt efter §§ 19-21. 
 
                                                    Undtagelse af interne dokumenter 
§ 23. Retten til aktindsigt omfatter ikke interne dokumenter. Som interne dokumenter anses 
1) dokumenter, der ikke er afgivet til udenforstående, 
2) dokumenter, der efter § 24, stk. 1, udveksles på et tidspunkt, hvor der er konkret grund til at 
antage, at en minister har eller vil få behov for embedsværkets rådgivning og bistand, og 
3) dokumenter, der efter § 25 udveksles i forbindelse med økonomiske eller politiske 
forhandlinger eller i forbindelse med drøftelser om fælles kommunale og regionale politiske 
initiativer. 
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Stk. 2. Dokumenter omfattet af stk. 1, der afgives til udenforstående, mister deres interne 
karakter, medmindre afgivelsen sker af retlige grunde, til forskningsmæssig brug eller af andre 
lignende grunde. 
Stk. 3. Økonomi- og indenrigsministeren kan efter forhandling med KL og Danske Regioner 
fastsætte regler om, i hvilket omfang interne dokumenter i kommunernes eller regionernes 
besiddelse skal være omfattet af retten til aktindsigt, når de foreligger i endelig form. 
 
§ 26. Retten til aktindsigt omfatter uanset § 23, stk. 1, interne dokumenter, som foreligger i 
endelig form, når 
1) dokumenterne alene gengiver indholdet af den endelige beslutning vedrørende en sags 
afgørelse, 
2) dokumenterne alene indeholder en gengivelse af oplysninger, som der har været pligt til at 
notere efter § 13, 
3) dokumenterne er selvstændige dokumenter, der er udarbejdet for at tilvejebringe 
bevismæssig eller anden tilsvarende klarhed med hensyn til en sags faktiske omstændigheder, 
4) dokumenterne indeholder generelle retningslinjer for behandlingen af bestemte sagstyper 
eller 
5) dokumenterne indeholder en systematiseret gengivelse af praksis på bestemte sagsområder. 
 

Meddelelse af faktiske oplysninger og eksterne faglige vurderinger 
§ 28. Retten til aktindsigt i dokumenter omfattet af § 23, § 24, stk. 1, § 25 og § 27, nr. 1-4, 
omfatter uanset disse bestemmelser oplysninger om en sags faktiske grundlag, i det omfang  
 
oplysningerne er relevante for sagen. Det samme gælder oplysninger om eksterne faglige 
vurderinger, som findes i dokumenter, der er omfattet af § 23, § 24, stk. 1, § 25 og § 27, nr. 1-3. 
Stk. 2. Stk. 1 gælder ikke, i det omfang 
1) det vil nødvendiggøre et uforholdsmæssigt ressourceforbrug, 
2) de pågældende oplysninger fremgår af andre dokumenter, som udleveres i forbindelse med 
aktindsigten, eller 
3) oplysningerne er offentligt tilgængelige. 
 

Undtagelse af oplysninger om private forhold og drifts- eller forretningsforhold m.v. 
§ 30. Retten til aktindsigt omfatter ikke oplysninger om 
1) enkeltpersoners private, herunder økonomiske, forhold og 
2) tekniske indretninger eller fremgangsmåder eller om drifts- eller forretningsforhold el.lign. 
for så vidt det er af væsentlig økonomisk betydning for den person eller virksomhed, 
oplysningerne angår, at anmodningen ikke imødekommes. 

 
Klage over afgørelser om aktindsigt m.v. 

§ 37. Afgørelser om aktindsigt kan påklages særskilt og direkte til den myndighed, der er 
øverste klageinstans i forhold til afgørelsen eller behandlingen i øvrigt af den sag, anmodningen 
om aktindsigt vedrører. 

Stk. 2. Klagen fremsendes til den myndighed m.v., hvis afgørelse der klages over. 
Myndigheden skal, hvis den vil fastholde afgørelsen, snarest og som udgangspunkt senest 7 
arbejdsdage efter modtagelsen af klagen videresende sagen og dens dokumenter til 
klageinstansen. 
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§ 38. En afgørelse om afslag på aktindsigt, der er truffet af en kommune, en region eller et 
kommunalt fællesskab i sager, hvor der ikke er nogen administrativ klageinstans, skal være 
ledsaget af vejledning om muligheden for at indbringe sagen for den kommunale og regionale 
tilsynsmyndighed og om den fremgangsmåde, der er nævnt i 2. pkt. En henvendelse om at 
indbringe sagen for den kommunale og regionale tilsynsmyndighed skal rettes til den 
pågældende kommune eller region m.v. i overensstemmelse med ordningen i § 37, stk. 2. 
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Att.: Journalist Morten Pihl, Jyllands-Posten 
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Aktindsigtsanmodning i alt materiale om benamputationer fra 
1. januar 2016, herunder bl.a referater af møder om emnet på 
sygehus- og regionsniveau. 
 
Kære Morten Pihl 
 
I mail af 11. august 2022 har du anmodet om aktindsigt på følgende 
måde: 
 
”Jeg vil gerne have aktindsigt i alt materiale i sagen om 
benamputationer siden 1. januar 2016, herunder bl.a referater af 
møder om emnet på sygehus- og regionsniveau. Jeg vil samtidigt gerne 
have en aktliste tilsendt hurtigt. Altså en aktindsigt i to tempi: aktliste 
og derefter materiale”. 
 
Din anmodning behandles efter reglerne i offentlighedsloven. 
 
Afgørelse. 
 
Region Sjælland imødekommer hermed din anmodning om aktindsigt og 
henviser til vedhæftede 7 aktlister fra perioden 1. januar 2016 til 23. 
august 2022.  
 
Der er søgt på alle dokumenter indeholdende søgeordene karkirurgi og 
amputation, som regionen antager dækker anmodningens hensigt og 
ordlyd bedst, idet de to temaer er tæt forbundne i relation til oplysninger 
om amputationsområdet. 
 
6 Aktlister er trukket fra Regionshusets journalsystem, ESDH system 
GetOrganized. Søgning inkluderer dokumenter, som den centrale 
administration har adgang til.  
 



 

  
 Side 2 

Region Sjælland har endvidere anmodet de fire somatiske sygehuse om at gennemføre en 
søgning efter samme fremgangsmåde som ovenfor beskrevet.  
 
Sygehusenes søgning er samlet i én aktliste.  
 
Regionen bemærker, henset til antallet af dokumenter i vedhæftede aktlister, at for hvert 
dokument der ønskes udleveret, skal der foretages manuelt gennemsyn og ekstrahering, idet 
dokumenterne kan indeholde personfølsomme oplysninger (fx journaloplysninger eller 
personlige oplysninger om personale) eller evt. har status som interne procesdokumenter (dvs. 
kladder der endnu ikke er færdigjournaliserede).  
 
På den baggrund, vil regionen gerne anmode dig om, at afgrænse så meget som muligt, hvilke 
dokumenter du ønsker udleveret. 
 
Ved tilbagemelding bedes du markere i kolonne A hvilke dokumenter du ønsker indsigt i. 
 
 
Venlig hilsen 
 
 
Christen Albert Lauritsen 
Juridisk chefkonsulent 
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Uddrag af offentlighedsloven 

Hovedreglen om retten til aktindsigt 

§ 7. Enhver kan forlange at blive gjort bekendt med dokumenter, der er indgået til eller 

oprettet af en myndighed m.v. som led i administrativ sagsbehandling i forbindelse med dens 

virksomhed. 

Stk. 2. Retten til aktindsigt omfatter med de i §§ 19-35 nævnte undtagelser 

1) alle dokumenter, der vedrører den pågældende sag, og 

2) indførelser i journaler, registre og andre fortegnelser vedrørende den pågældende sags 

dokumenter. 

Stk. 3. Retten til aktindsigt efter stk. 2, nr. 1, i et dokument, der er afsendt af myndigheden 

m.v., gælder først fra dagen efter afsendelsen af dokumentet. 

 

Identifikationskravet 

§ 9. En anmodning om aktindsigt efter §§ 7 og 8 skal 

1) indeholde de oplysninger, som er nødvendige, for at den sag eller de dokumenter, der 

ønskes aktindsigt i, kan identificeres, og 

2) angive det tema, sagen eller dokumentet vedrører. 

Stk. 2. Behandlingen af en anmodning om aktindsigt efter § 7 kan, uanset at betingelserne i 

stk. 1 er opfyldt, afslås, i det omfang 

1) behandlingen af anmodningen vil nødvendiggøre et uforholdsmæssigt ressourceforbrug 

eller 

2) anmodningen må antages at skulle tjene et retsstridigt formål el.lign. 
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Fra: Morten Pihl <morten.pihl@jp.dk>

Sendt: 1. september 2022 15:36

Til: Christen Albert Lauritsen

Emne: aktindsigt - nu med reduceret antal anmodninger om dokumenter

Vedhæftede filer: 20220901151725.pdf; 20220901151754.pdf; 20220901151827.pdf; 

20220901151811.pdf; 20220901151845.pdf; 20220901151904.pdf; 

20220901151927.pdf

Forsigtig: Ekstern mail

Kære Christen Albert Lauritsen,

Da du ikke er vendt tilbage med vejledning, der kan begrænse anmodningen om aktindsigt, har jeg selv foretaget en 
gennemgang af regnearkene. Jeg har slettet en del anmodninger og tilføjet nogle få, som er markeret med rødt.

Jeg har tidligere i dag sendt en mail til dig, hvor jeg beder om en mere målrettet søgning i bestemte ansattes 
mailbokse, og denne anmodning ønsker jeg behandlet før denne. Bekræft venligt dette.

I forhold til vedhæftede vil jeg bemærke, at meget af det vil I kunne sende uden at skulle til at slette en masse, da 
noget af det allerede er sendt, mens andet er officielle dokumenter sendt til og fra offentlige myndigheder, f.eks. 
tilsynsrapporter, påbud etc. Denne bemærkning blot for at understrege, at arbejdet med at gennemgå tingene ikke 
er så omfattende, som antallet af dokumenter kan give indtryk af.

Med venlig hilsen

Morten Pihl
journalist 

Morgenavisen Jyllands-Posten
Rådhuspladsen 37, 1785 København V
(+45) 33 30 81 74 (direkte)
(+45) 20 19 42 45
morten.pihl@jp.dk
www.jp.dk
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Fra: Christen Albert Lauritsen

Sendt: 16. august 2022 09:08

Til: 'morten.pihl@jp.dk'

Emne: Anmodning om aktindsigt JP

Kære Morten Pihl

Jeg skal hermed bekræfte modtagelsen af nedenstående anmodning om aktindsigt jf. din mail af 15. august 2022 til 

Region Sjælland.

Jeg skal ligeledes bekræfte, at regionen behandler nedenstående anmodning af 15. august 2022 om aktindsigt før 

din anmodning om aktindsigt af den 11. august 2022, ligeledes jf. nedenstående mail.

Din anmodning behandles efter reglerne i offentlighedsloven. Region Sjælland kan i den anledning oplyse, at din 

anmodning forventes at være færdigbehandlet inden for 7 arbejdsdage efter modtagelsen, jf. offentlighedslovens § 

36, stk. 2, 2. pkt.

Venlig hilsen

Christen Albert Lauritsen

Juridisk chefkonsulent

Region Sjælland

Ledelsessekretariatet

Alleen 15

4180 Sorø

Tlf. +45 93 56 69 24

Personlig e-post clauri@regionsjaelland.dk

www.regionsjaelland.dk

Fra: Morten Pihl [mailto:morten.pihl@jp.dk] 
Sendt: 15. august 2022 12:40
Til: Christen Albert Lauritsen <clauri@regionsjaelland.dk>
Cc: Tea Krogh Sørensen <TEA.KROGH@JP.DK>
Emne: Anmodning om aktindsigt JP

Forsigtig: Ekstern mail

Kære Christen,

Jeg har i sidste uge søgt aktindsigt i alt materiale i sagen om amputationer af ben (som du svarede på fredag, 
se herunder). 
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Det er givetvis en større sag, og da jeg i mellemtiden har fået behov for at få aktindsigt i en mindre del af 
materialet, skal jeg bede om, at I behandler nedenstående aktindsigt FØR den, jeg sendte i sidste uge. Jeg vil 
gerne have en bekræftelse på, at I behandler denne anmodning FØR den fra sidste uge.

Jeg har læst Patientvejledningens årsrapport for 2019, hvor man på side 5 nævner en konkret (anonymiseret) 
patientcase.

https://www.regionsjaelland.dk/dagsordener/Dagsordener2020/Documents/5338/4664899.pdf

Den handler om en bekymret datter, som har henvendt sig, da faderen er indkaldt til udredning på 
karkirurgisk afdeling – og først har fået en tid til udredning om fem måneder. Faderen har konstante 
smerter, kramper i benene og nedsat blodforsyning, og datteren er bekymret for, om faderen mister sine ben 
på grund af lang ventetid på udredning.

Årsberetningen er ”udarbejdet på baggrund af de henvendelser, som tilbageværende giver anledning til 
udfordringer i spændingsfeltet mellem lovgivning og praksis i sundhedsvæsenet”, hedder det i indledningen.

På den baggrund vil jeg gerne have aktindsigt i følgende:

 Henvendelser fra patientvejlederne til bl.a. ledelsesniveau i regionen om ventetider for udredning af 
karkirurgiske patienter samt andre problemfelter inden for karkirurgien i perioden fra 1. januar 2018 
og frem til nu. Herunder en aktliste.

 Dokumenter, som knytter sig til den konkrete case i årsberetningen, herunder f.eks. 
borgerhenvendelsen.

 Dokumenter, som omhandler problemstillingen med karkirurgi i Region Sjælland i perioden 1. 
januar 2018 og frem til nu.

Jeg vil gerne have en bekræftelse på, at I behandler denne anmodning om aktindsigt FØR den fra sidste uge.

Med venlig hilsen

Morten Pihl
Jyllands-Posten
20194245

Fra: Christen Albert Lauritsen <clauri@regionsjaelland.dk> 
Sendt: 12. august 2022 14:53
Til: Morten Pihl <morten.pihl@jp.dk>
Emne: Henvendelse fra hjemmesiden - aktindsigt

Kære Morten Høegh Phil

Ved mail af 11. august 2022 har du bedt Region Sjælland om aktindsigt på følgende måde: 

”Jeg vil gerne have aktindsigt i alt materiale i sagen om benamputationer siden 1. januar 2016, herunder bl.a. 
referater af møder om emnet på sygehus- og regionsniveau. Jeg vil samtidig gerne have en aktliste tilsendt hurtigt. 
Altså en aktindsigt i to tempi: aktliste og derefter alt materiale.”
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Din anmodning behandles efter reglerne i offentlighedsloven. Region Sjælland kan i den anledning oplyse, at din 
anmodning forventes at være færdigbehandlet inden for 7 arbejdsdage efter modtagelsen, jf. offentlighedslovens § 
36, stk. 2, 2. pkt.

Venlig hilsen

Christen Albert Lauritsen

Juridisk chefkonsulent

Region Sjælland

Ledelsessekretariatet

Alleen 15

4180 Sorø

Tlf. +45 93 56 69 24

Personlig e-post clauri@regionsjaelland.dk

www.regionsjaelland.dk

Fra: Morten Høegh Pihl [mailto:morten.pihl@jp.dk] 
Sendt: 11. august 2022 15:59
Til: Ledelsessekretariat <ledelsessekretariatet@regionsjaelland.dk>
Emne: Henvendelse fra hjemmesiden - aktindsigt

Forsigtig: Ekstern mail

Fra Region Sjællands hjemmeside

Denne mail kommer fra en formular som er blevet udfyldt på Region Sjællands hjemmeside på 
siden: www.regionsjaelland.dk/omregionen/kontakt/hjaelp/Sider/aktindsigt.aspx

Der er blevet indtastet følgende

Navn: Morten Høegh Pihl

Email: morten.pihl@jp.dk
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Besked:

Jeg vil gerne have aktindsigt i alt materiale i sagen om benamputationer siden 1. januar 2016, 
herunder bl.a. referater af møder om emnet på sygehus- og regionsniveau. Jeg vil samtidig gerne 
have en aktliste tilsendt hurtigt. Altså en aktindsigt i to tempi: aktliste og derefter alt materiale.
med venlig hilsen
Morten Pihl
journalist
Jyllands-Posten
20194245

Du kan trykke besvar på denne mail for at skrive direkte tilbage til den der har udfyldt formularen
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Fra: Christen Albert Lauritsen

Sendt: 12. august 2022 14:53

Til: 'morten.pihl@jp.dk'

Emne: Henvendelse fra hjemmesiden - aktindsigt

Kære Morten Høegh Phil

Ved mail af 11. august 2022 har du bedt Region Sjælland om aktindsigt på følgende måde: 

”Jeg vil gerne have aktindsigt i alt materiale i sagen om benamputationer siden 1. januar 2016, herunder bl.a. 
referater af møder om emnet på sygehus- og regionsniveau. Jeg vil samtidig gerne have en aktliste tilsendt hurtigt. 
Altså en aktindsigt i to tempi: aktliste og derefter alt materiale.”

Din anmodning behandles efter reglerne i offentlighedsloven. Region Sjælland kan i den anledning oplyse, at din 
anmodning forventes at være færdigbehandlet inden for 7 arbejdsdage efter modtagelsen, jf. offentlighedslovens § 
36, stk. 2, 2. pkt.

Venlig hilsen

Christen Albert Lauritsen

Juridisk chefkonsulent

Region Sjælland

Ledelsessekretariatet

Alleen 15

4180 Sorø

Tlf. +45 93 56 69 24

Personlig e-post clauri@regionsjaelland.dk

www.regionsjaelland.dk

Fra: Morten Høegh Pihl [mailto:morten.pihl@jp.dk] 
Sendt: 11. august 2022 15:59
Til: Ledelsessekretariat <ledelsessekretariatet@regionsjaelland.dk>
Emne: Henvendelse fra hjemmesiden - aktindsigt

Forsigtig: Ekstern mail
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Fra Region Sjællands hjemmeside

Denne mail kommer fra en formular som er blevet udfyldt på Region Sjællands hjemmeside på 
siden: www.regionsjaelland.dk/omregionen/kontakt/hjaelp/Sider/aktindsigt.aspx

Der er blevet indtastet følgende

Navn: Morten Høegh Pihl

Email: morten.pihl@jp.dk

Besked:

Jeg vil gerne have aktindsigt i alt materiale i sagen om benamputationer siden 1. januar 2016, 
herunder bl.a. referater af møder om emnet på sygehus- og regionsniveau. Jeg vil samtidig gerne 
have en aktliste tilsendt hurtigt. Altså en aktindsigt i to tempi: aktliste og derefter alt materiale.
med venlig hilsen
Morten Pihl
journalist
Jyllands-Posten
20194245

Du kan trykke besvar på denne mail for at skrive direkte tilbage til den der har udfyldt formularen
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Forsigtig: Ekstern mail

Kære Nikolaj,

Hvornår får jeg svar på spørgsmålene, jeg har sendt?

Mvh

Morten

Morten Pihl
journalist 

Morgenavisen Jyllands-Posten
Rådhuspladsen 37, 1785 København V
(+45) 33 30 81 74 (direkte)
(+45) 20 19 42 45
morten.pihl@jp.dk
www.jp.dk
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